



逐鹿藝術村

位在阿里山山腳的逐鹿部落,由八個部落居民所組成的聚落。在這裡,他們繼續傳承著鄒族文化,並 透過原民的創作,讓逐鹿成為藝術之村,展現新的 生命力。

相傳早期是鄒族人狩獵時追逐梅花鹿到此進行圍獵 的地方。逐鹿部落街道整齊方正,家戶外觀以文化 圖騰意象裝飾、鄒族意象的雕刻、彩繪,風格各不 相同,可感受濃濃的鄒風意象。

poftonga veoveo Art Village

Located in the foothills of the Alishan Mountain Range, the Zhulu Community, known as poftonga veoveo in the Tsou language, is comprised of residents from the eight Tsou communities. They work to pass on the Tsou culture through art works, leading to the development of poftonga veoveo into an artist village.

In early times, Tsou hunters chased deer to this area, making it important historically. The roads in this community are neatly arranged. The exterior of each of the homes features cultural images. There are sculptures and paintings, with different styles expressed.

享用獵人宴的同時,隨興的獵人莫俄,可能會在飲用很愛講話跟唱歌的飲料之後,拿起吉他與手鼓,加上即興的歌詞,隨著心情哼唱,加入兩三個部落獵人與族人,一起組成合唱團,一杯兩杯無數杯,一手兩手到天亮,讓你們聽聽獵人在唱歌。

聽獵人在唱歌

Hunter's Songs

While enjoyinghunter's dinner, a hunter named Mo'o may begin to sing. Picking up a guitar or tambourine, he ad libs lyrics to create songs that express his current state of emotion. Sometimes, two or three other people from the community join in. Once they





逐鹿藝術表演廳 Zhu-lu Auditorium

喜樂的水果

逐鹿部落市集 Zhu-lu Tribal Market



🧕 潘怡君 Pan Yi-Jun

(0972-815825 / (05)2590089

交通部觀光局阿里山國家風景區管理處 廣告



一鹿玩到底,保證不迷路

部落內居民為推廣部落旅遊與產業結合逐鹿意象 推出小旅行活動。

由社區青年導覽解說,走入部落,介紹鄒族傳統建物與涼亭文化,成為進阿里山原鄉部落前的初階文化養成班,認識鄒族文化的第一站。

Guide to poftonga veoveo

The residents of this community have launched mini-tour itineraries that integrate cultural tourism and local artisanal industries.

Travelers are guided by local youth togain a deeper understanding of traditional Tsou architecture and pavilion culture. This is a good place to learn about the Tsou before headinginto other areas of Alishan.

能人巧匠,多元呈現

部落暗藏能人巧匠,內有12座藝術工坊,遊客可依 興趣預約皮雕、竹笛製作、彩繪山豬、手作麵包、 小米布丁、手搖烘烤咖啡豆等體驗活動,豐富的選 項,讓人流連忘返。

Diversity of Artisans

There are 12 handicrafts studios in this community. Depending on their interests, visitors can try leather craft, bamboo flute making, painting of wild boar ornaments,making of homemade bread or millet pudding or roasting of coffee beans.



獵寮下的獵人晚宴

由鄒族知名歌手莊莫俄與妻子在逐鹿部落打造一處 獵人的家。莫俄負責狩獵與蓋屋,其妻子則致力復 振鄒族揉皮技術,保存傳統知識與推廣學習。工作 室外有一座獵寮,由部落廚房準備獵人宴餐點,而 獵人也會一同在獵寮裡唱著歌與您同樂。

Hunter's Dinner

A hunter's home is run by well-known Tsousinger Mo'o and his wife. Mo'o is responsible for hunting and construction, while his wife is devoted to the revival of Tsou tanning methods. They preserve traditional knowledge and carry out promotion and education. Outside the workshop is a hunter's hut. This is where hunter's dinner is served and where hunters gather to sing and to have fun.





Southbound National Freeway 1:

(32-kilometer marker along Alishan Highway 18)

National Freeway 1 → Yunlin System Interchange (Gukeng exit) → Provincial

Highway 78 Gukeng System Interchange (National Freeway 3 exit) → National Freeway 3 (Zhongpu Interchange) → Alishan Highway 18 → Poftonga veoveo 好行A線